
 

Zápis č. 2/2024 z jednání Ústřední odborné komise chovatelů 

králíků ze dne 6.4. 2024 konané v Litomyšli 

 

Za ÚOK chovatelů králíků přítomni:  

Petr Sirotek, Radim Boháč, Tomáš Červinka, MVDr. Vlastimil Šimek, Ph.D., Stanislav 

Kulanda, Dana Caithamlová (jednání bylo usnášeníschopné) 

 

Za kontrolní komisi sekce: Tomáš Andrle 

 

Přítomní hosté: Ing. Karolína Hošková 

 

  Tajemník sekce: Lenka Poláková Kadeřábková 

Program jednání: 
 

1. Zahájení – př. Sirotek 

2. Kontrola usnesení a úkolů z minulé schůze ÚOK (viz. Příloha) - př. Boháč 

3. Příprava mezinárodního školení králíků v Solenicích – př. Sirotek 

4. On-line registrace králíků, návrh úprav Registračního řádu, Plemenná kniha králíků - př. 

Boháč, př. Kulanda, Hošková  

5. Příprava Konference chovatelů králíků, sobota 25.5.2024 Praha 

6. Různé      

7. Závěr 

1. Zahájení, volba zapisovatele a ověřovatelů 
 

Schůzi svolal předseda ÚOK chovatelů králíků Petr Sirotek, e-mailovou pozvánkou s 

návrhem programu. 

Vlastní jednání zahájil předseda ÚOK CHK Petr Sirotek 6.4.2024 v 9:15 hod. a poděkoval 

ZO ČSCH Litomyšl za zázemí, které bude zároveň místem konání školení adeptů na 

posuzovatele. Úvodem popřál Petr Sirotek vše nejlepší jubilantům. 

 

USNESENÍ č. 1-2-2024: ÚOK CHK schvaluje navržený program jednání. 

Hlasování: Pro – 6, Proti – 0, Zdržel se – 0. 

Jako zapisovatel jednání byla navržena Lenka Poláková Kadeřábková, tajemnice. 

Jako ověřovatelé zápisu byli navrženi MVDr. Vlastimil Šimek a Stanislav Kulanda 

 

USNESENÍ č. 2-2-2024: ÚOK CHK schvaluje zapisovatelku jednání Lenku Polákovou 

Kadeřábkovou, ověřovatele zápisu MVDr. Vlastimila Šimka a Stanislava Kulandu. 

Hlasování: Pro – 6, Proti – 0, Zdržel se – 0. 

 

2.  Kontrola plnění usnesení 
Radim Boháč byl požádán o provedení kontroly plnění usnesení z posledního zasedání ÚOK, 

zejména ukládacích bodů. 



 

USNESENÍ č. 3-2024: ÚOK CHK schvaluje termíny a to – jednání ÚOK CHK 6.4.2024 

v Litomyšli, konferenci sekce králíků 25.5.2024 v Praze (ústředí ČSCH), školení adeptů na 

posuzovatele králíků 15.6.2024 v Litomyšli. 

Hlasování: Pro – 6, Proti – 0, Zdržel se – 0 

Termíny byly navrženy a schváleny, usnesení bylo splněno. 

USNESENÍ č. 4-2024: ÚOK CHK zašle podnět ÚVV, aby dočasně přesměrovalo emailovou 

schránku kralici@cschdz.eu na místopředsedu ÚOK CHK Radima Boháče, který bude 

emaily přerozdělovat na jednotlivé členy ÚOK dle oblasti a včas odpovídat korespondentům. 

Hlasování: Pro – 6, Proti – 0, Zdržel se – 0 

Na ÚVV byl zaslán požadavek ohledně přesměrování a rozdělování pošty.  

USNESENÍ č. 5-2024: ÚOK CHK požádá ÚVV o informaci s jakou finanční částkou do 

rozpočtu sekce je možno počítat pro rok 2024 z podílů příspěvků členských známek za rok 

2024. Dle zápisu z jednání ÚVV č. 1/2023 ze dne 28.12.2023 je uvedeno, že počet chovatelů 

hlásících se k odbornosti králíků je 6.192. Dále bude ÚVV ČSCH vyzván k doplnění 

informace o nutnosti vypsání VŘ na dodavatele programu pro registraci králíků. 

 

Dle vyjádření MVDr V. Šimka je v současné době počet hlásících se králíkářů 5-6 tisíc, 

nicméně toto číslo není vypovídající, neboť databáze není kompletně vyplněná a někteří 

chovatelé se hlásí k více odbornostem. Rozpočet se skládá na základě minulých let tak, 

aby byl vyrovnaný. Radim Boháč popsal situaci, kdy někteří chovatelé jsou zadáváni 

do databáze „bez chovu“, aby si jednatel ušetřil práci.  

V letošním roce bude rozpočet zaslán a projednán na jednání ÚV tak, aby na konferenci 

25.5. byl už předložen projednaný návrh. 

 

USNESENÍ č. 6-2024: ÚOK CHK navrhuje pracovní skupinu pro on-line registraci králíků 

ve složení Radim Boháč, Tomáš Andrle, Stanislav Kulanda, Jiří Nocar, Karolína Hošková a 

ukládá oslovit př. P. Kopečného. Dále ÚOK pověřuje Stanislava Kulandu připravit na další 

jednání ÚOK CHK návrh úpravy registračního řádu pro on-line registraci se zapracovanými 

změnami. Hlasování: Pro – 6, Proti – 0, Zdržel se – 0 

 

Pracovní skupina měla již dvě setkání s Pavlem Prombergerem. Radim Boháč a 

Stanislav Kulanda koordinují proces s prvními registrátory klubů/okresů zapojenými 

do pilotního režimu. Další schůzka se uskuteční v úterý. Předseda svazu schválil, že na 

našich webových stránkách můžeme vyvěsit informace k on-linové registraci – již 

existuje samostatný oddíl v sekci Králíci – Registrace králíků – On-line registrace. 

 

USNESENÍ č. 7-2024: ÚOK CHK schvaluje dle Řádu pro posuzovatele králíků plnou 

úhradu částky 900 Kč do vzdělávacího fondu za rok 2023. ÚOK CHK schvaluje odpuštění 

poplatku pro M.P. za rok 2023 do vzdělávacího fondu a schvaluje výjimku pro Z.K. dále 

posuzovat i při opakované nepřítomnosti na školení posuzovatelů králíků v roce 2024. 

 

Bylo jednohlasně schváleno placení částky 900 Kč do fondu s tím, že nebylo přistoupeno 

k poměrnému zkrácení, jak bylo navrhováno. Lenka Poláková Kadeřábková po dohodě 

s MVDr V. Šimkem vyzve posuzovatele, kteří ještě nemají uhrazeno, k úhradě 

příspěvku do fondu. MVDr Šimek se pokusí zkontaktovat H.D. a poté se rozhodne, jak 

se bude postupovat, dále Lenka Poláková Kadeřábková po schůzce předsednictva sboru 
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posuzovatelů zaktualizuje seznamy posuzovatelů na základě dodaných podkladů. 

 

USNESENÍ č. 8-2024: ÚOK CHK schvaluje doplnění textace ve Vzorníku plemen králíků 

2020 (str.98) v pozici č.7. Péče, zdraví a kondice, za tetování králíků jinou než černou 

barvu (výrok Neklasifikován). Registrační řád připouští od roku 2023 pouze černou tetovací 

barvu. 

Hlasování: Pro – 4, Proti – 2, Zdržel se – 0 

Bylo pochvalně kvitováno zveřejnění informací ze školení posuzovatelů na fb př. 

Karolínou Hoškovou, včetně zdůraznění nemožnosti používání jiné než černé, barvy. 

Bylo zdůrazněno, že nutnost používání černé barvy ještě zdůrazní MVDr V. Šimek 

v připravovaném článku.  

Radim Boháč navrhl k diskusi zveřejnění podkladů ze školení v časopise Chovatel. Byla 

široce diskutována forma zveřejnění, zda formou článku, nebo formou prostředních listů 

tak, aby bylo možné je vložit do Vzorníku, zda jde o interní podklady pro školení. MVDr 

V. Šimek požádal o obezřetnost a argumentoval tím, že jde o interní dokumenty, které 

bez doprovodného školení mohou působit zmatek. Členové ÚOK naopak doporučili 

uveřejnit, aby veřejnost věděla, co se školí a na co se na výstavách posuzovatelé více 

zaměří. Bylo domluveno zveřejnění podkladů v prostřední části časopisu Chovatel 

Dále byla opětovně konzultována otázka bílých chlupů v meziprstí, která bude 

předložena ke konzultaci na evropském školení v Solenicích, abychom věděli i postoj  

standardové komise EE. 

Hlasování: Pro – 5, Proti – 1, Zdržel se - 0 

USNESENÍ č. 9-2024: ÚOK CHK schvaluje úpravu řazení sedmi národních plemen (Mm, 

ČA, ČS, ČL, Mbh, Čč, Ččp) při CVMK a CV od začátku, tj. od klece č. 1. z důvodů 

zviditelnění těchto plemen. 

Hlasování: Pro – 6, Proti – 0, Zdržel se – 0 

Řazení národních plemen je s Pavlem Prombergerem domluvené, že už v Přerově 

budeme mít organizačně nastaveno. Následně ještě bude projednáno s organizátorem 

OO Přerov, př. Jiřím Koláčkem. 

 

USNESENÍ č. 10-2024: ÚOK CHK žádá ÚVV o zaslání písemné pozvánky na Radu pro GZ 

pro obhajobu písemné zprávy , která má proběhnout v měsíci březnu 2024 (navrhovaný 

termín 7.3.2024). 

Hlasování: Pro – 6, Proti – 0, Zdržel se – 0 

Rady pro GZ se zúčastnila za ČSCH Ing. Karolína Hošková, která se s úspěchem 

zhostila prezentace národních plemen a podala zprávu. ÚOK poděkovala K.Hoškové za 

vzorně připravené podklady a reprezentaci sekce. 

   

USNESENÍ č. 11-2024: ÚOK CHK schvaluje navržený Formulář k odborné konzultaci 

chovu, navržený seznam chovů pro kontrolu a seznam pověřených členů ÚOK, kteří 

návštěvu provedou do 30.6.2024. 

 



Ing. Karolína Hošková připravila podklady k připomínkování a upravené formuláře, 

s přidanými počty kotců, případně fotografiemi chovatelského zařízení. Chovatelé 

budou informováni o návštěvě zástupce ÚOK ke kontrole chovu a ocenění zvířat. 

 

USNESENÍ č. 12-2024: ÚOK CHK schvaluje pro rok 2024 „Příspěvek klubům“ za 

vystavená zvířata na CVMK a CV. Celková částka bude vyplacena na konci kalendářního 

roku na počet vystavených zvířat rovnoměrně. Jedná se o úhradu podpory na zvířata 

klubového chovatele, registrované v ČR, pod českými čísly dle registračního řádu. 

 

USNESENÍ č. 13-2024: ÚOK CHK doporučuje předložit ke schválení konferenci králíků 

úpravu Směrnice pro uznávání plemenných chovů v ČR. 

 

Směrnice bude odeslána na okresy a kluby spolu s návratkou po zapracování finálních 

úprav. 

 

USNESENÍ č. 14-2024: ÚOK CHK ukládá KK CHK ověřit u legislativní komise ČSCH a 

písemně předložit stanovisko ke schvalování úprav předpisů dle schváleného Řádu pro 

posuzovatele zvířat z roku 2023. 

 

Předseda legislativní komise převzal podnět a předloží ho komisi k projednání dne 11. 

dubna 2024. MVDr V. Šimek hovořil o potřebě předložit tento bod ústřednímu výboru 

a ústřední konferenci.  

Přítomní se shodli na důležitosti členství předsedy sboru posuzovatelů v ÚOK a potřebě 

úprav všeobecného posuzovatelského řádu s tím, že podnět by měl vyjít z jednání 

legislativní komise. 

 

USNESENÍ 15-2024: ÚOK CHK bere na vědomí rezignaci kooptovaného člena ÚOK 

Lukáše Vacíka. 

 

3. Příprava mezinárodního školení králíků v Solenicích 
  Petr Sirotek informoval o technických náležitostech přípravy školení, s tím, že je k dispozici 

165 lůžek při naprosto plné obsazenosti. K dnešnímu dni je přihlášeno 150 posuzovatelů z 21 

zemí. 

  Solenice jsou objednané a zamluvené, příjezd posuzovatelů je plánován v pátek 26. dubna 

2024 po patnácté hodině. V pátek od 17:30 bude k dispozici večeře formou rautu. Večeře budou 

k dispozici dvě, s tím, že paní provozní nabízí, že nejžádanější je v současnosti otevřené 

ohniště.  

  Je třeba stanovit, kdo bude u prezence v hale. Radim Boháč navrhl, aby u prezence byla Dana 

Caithamlová, tajemnice a další dle aktuální přítomnosti českých účastníků. Petr Sirotek 

pokračoval s tím, že technické přípravy kolem Solenic bude třeba řešit průběžně, nicméně 

provozní a technická příprava školení běží dle harmonogramu. 

Na sobotu je zajištěná folklorní kapela Šmikuranda, př. Ing. Pavla Řídkého. 

Na programu školení bude nový standard a plemena Vss a Siv. Vss bude prezentovat Markus 

Grillenbeck a Siv Ing. Josef Blokeš.  

  Ke školení bude vypracována pracovní brožura. Dana Caithamlová uvedla, že termín zaslání 

podkladů do brožury je 10. 4. 2024 s tím, že některé prezentace jsou již zaslány v angličtině a 

němčině, ještě ale nemáme francouzštinu. Školiteli budou Wolfgang Vogt, Urban Hamann, 

Markus Eber, kteří budou školit pouze standard a Markus Grillenbeck s Josefem Blokešem, 



kteří budou školit plemena. Byl domluven harmonogram předání prezentací s tím, že se 

souběžně budou zajištovat francouzské překlady. Dále byl konzultován rozsah brožury, když 

jedna prezentace má 40 stran. 

 Prezentace budou umístěny čtyři na jednu stranu, tím bude dosaženo přijatelného rozsahu 

brožury. Ohledně tisku brožury bude kontaktována tiskárna, která tiskne svazový časopis nebo 

tiskárna pana Hlávka. Vazba brožury bude určena s ohledem na finanční a kompletační 

náročnost po dohodě s tiskárnou. Technickou koordinaci textů s grafikem zařídí Lenka 

Poláková Kadeřábková, která zjistí, kolik brožur má být v angličtině, kolik v němčině, kolik ve 

francouzštině, celkem 200 ks, ve formátu A4, plnobarevně, vazba tak, aby byla co nejlevnější 

v termínu do 15. dubna 2024. První strana brožury bude obsahovat logo Solenic, znak ČSCH, 

Evropského svazu a ministerstva zemědělství. Následovat bude program, který zaslal Urban 

Hamann a úvodní proslovy. Urban Hamann má také připraveno rozdělení osob. 

 

Úkoly: Lenka Poláková Kadeřábková zajistí tiskárnu, která bude schopná v daném 

termínu vytisknout brožuru.  

ÚVV věnuje reklamní tašky, předměty a visačky, o objednání požádá Lenka Poláková 

Kadeřábková předsedu Ing. Novotného v nejbližším možném termínu. (propiska, taška, bloček 

160 ks). Reklamní popisek na dřevěného králíka – vyrobí Sabe. 

Úkol: Lenka Poláková Kadeřábková požádá předsedu o reklamní předměty a 

objednávku na Sabe na reklamní popisek. 

Úhrada českých chovatelů – Radim Boháč navrhl platbu v Kč, částka byla určena 4500 Kč 

s tím, že část bude vrácena, neboť se počítá s jejich pomocí na školení. Platbu vybere Lenka 

Poláková Kadeřábková. 

USNESENÍ 3-2-2024: Platba za školení proběhne v hotovosti, částka 4500 Kč, částku vybere 

Lenka Poláková Kadeřábková. Na školení budou dovezeny králíkářské rollapy z ČSCH. Tomáš 

Červinka upozornil na nutnost vytvoření posuzovacích lístků pro evropské školení.  

Hlasování: Pro: 6, zdržel se: 0, proti: 0 

Evropské standardy: Dana Caithamlová upozornila, že přivezou standardy pouze pro 

posuzovatele a zbytek standardů přivezou na zasedání do Maďarska. Hovořilo se o možnostech 

placení za standard tak, aby částka pro koncové odběratele byla co nejnižší. 

USNESENÍ 4-2-2024:  ÚOK pomůže zájemcům zajistit Standardy v dohodnuté ceně 60 EUR 

s předáním na mezinárodním školení v Solenicích, nejpozději na konferenci sekce 25.5. v Praze. 

Hlasování: Pro: 6, zdržel se: 0, proti: 0 

 

4. On-line registrace 
Radim Boháč informoval o postupné propagaci on-line registrace mezi chovateli, na výročních 

schůzích. Proběhly dvě on-line schůzky s tím, že se sbírají náměty, informace, diskutují chyby 

a předávají podněty a zajišťují požadované funkce v programu vč. tisku sestav přes správce 

programu P. Prombergra. Aktivně jsou nově v letošním roce zapojeny a registrují tyto kluby: 

Klub vídeňských králíků, Klub saténových, Klub rhônských králíků, Klub kuních, ruských a 

siamských, okresy Karviná a Ostrava a poptávají i další. S představitely Svazu Ing. Radkem 

Novotným a Josefem Vilhelmem proběhla schůzka dne 26.3. za přítomnosti členů ÚOK P. 

Sirotka a R. Boháče, kde byly probrány otázky financování. ÚOK sekce musí zajistit z rozpočtu 



financování správy programu a úhradu registrace. Bylo navrženo sjednotit poplatky v sekcích, 

tj. za registraci králíků, kroužky holubi a drůbež na 6 Kč/ks. ÚOK připravuje prezentace a 

návody a školení registrátorů. Prezentace, videonávody a fakta (Otázky a odpovědi) budou 

vloženy na webové stránky a představeny na konferenci králíků. Gestor on-line registrace za 

ÚOK Radim Boháč pošle informace na jednotlivé okresy a kluby s tím, že je spuštěná on-line 

registrace a je možno jí začít používat. Další schůzky budou naplánovány. Termíny on-line 

setkání budou vždy vyvěšeny na webu, aby se mohli přihlásit registrátoři, kteří mají zájem začít 

on-line registrovat. V rámci konference budou jasně komunikovány důvody, proč je výhodná 

on-line registrace, představení registrace a připomínkování úpravy registračního řádu 

s ohledem na on-line registraci.  

Radim Boháč předložil ekonomické zhodnocení přechodu na on-line registraci a přednesl 

ekonomickou bilanci při sjednocení poplatků s cenou kroužků na 6 Kč/králík a porovnání 

finančních nákladů se započítáním pošty/automobilu a dalších nákladů. Při započtení všech 

nákladů jsou současné náklady dle počtu registrace 6,12 – 15 Kč za králíka. 

Tomáš Andrš vznesl dotaz na označení linií v rodokmenech a možnost uveřejnění těchto linií u 

zvířat na výstavě.  Odpověděl mu Stanislav Kulanda s možností zvýraznění čísla linie ve 

výstavním katalogu, případně zpřístupněním rodokmenu.  

USNESENÍ 5-2-2024: ÚOK žádá ÚVV o stanovisko a doporučení sjednocení poplatků za 

registraci všech odborností od roku 2025. 

Hlasování: Pro: 6, zdržel se 0, proti: 0 

Centrální plemenná kniha králíků 

MVDr. V. Šimek vznesl dotaz ohledně přenosu dat kvůli centrální plemenné knize. Odpověděl 

mu Radim Boháč, že se problém již řeší. Tomáš Červinka zmínil otázku příbuzenské 

plemenitby. Stanislav Kulanda vznesl otázku ohledně aktualizace metodiky a oddílů plemenné 

knihy.  

USNESENÍ 6-2-2024: On-line registraci do CPKK povede Karolína Hošková, registraci ve 

„staré“ plemenné knize povede Lenka Poláková Kadeřábková, která také nechá vytvořit 

mailovou adresu cpk@cschdz.eu. Chovatelům v CPK půjde tato informace spolu s žádostí o 

aktualizaci údajů. 

Registrační řád 

Stanislav Kulanda přednesl návrh úpravy registračního řádu, uvedení do souladu s on-line 

registrací králíků, termíny registrace a propojení a navázání registrace na úhradu členského 

příspěvku. Dále uvedl, že do konference sbírá podněty a připomínky od členů ÚOK, je v 

kontaktu s ústředním registrátorem. Navrhuje samostatný bod na konferenci, kde připraví info 

a doporučuje vyhlásit připomínkové řízení např. do konce září, tak aby na nejbližším jednání 

ÚOK byla dokončena finální verze, kterou by schválila konference v roce 2025 s účinnosti od 

1.1.2026. R. Boháč navrhl, aby od stejného data platnosti nového registračního řádu byla 

spuštěna i „plošná“ on-line registrace králíků.  

 

USNESENÍ 7-2-2024: ÚOK schvaluje navrženou úpravu, komunikaci a časovou přípravu 

nového registračního řádu v součinnosti s přípravou změn a spuštěním on-line registrace 

králíků.   

Hlasování: Pro: 6, Zdržel se 0, proti: 0 
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5. Příprava konference králíků 
Petr Sirotek navrhl program a pověřil vedením schůze Radima Boháče. 

Za ÚOK navrhl členy do volební komise př. MVDr. V. Šimka, do návrhové komise př. J. Nocara 

a do mandátové komise př. T. Adrleho. Zprávy bude mít každý člen podle přidělených úkolů a 

gescí. R.Boháč navrhl, aby kvůli potřebné aktualizací kontaktních údajů byly do návratky 

zakomponovány aktualizace kontaktních osob a registrátorů okresů a klubů. Občerstvení zajistí 

Lenka Poláková Kadeřábková. Na konferenci pozvat hosty: Pavla Prombergera – k on-line 

registraci, Ing. Jiřího Koláčka a Mgr. Ondřeje Matouše za pořadatele celostátních výstav a Ing. 

Jaroslava Kratochvíla. 

 

USNESENÍ 8-2-2024: ÚOK bere na vědomí návrh př. Sirotka na rozdělení úkolů, vedení 

konference, návrhů za ÚOK do komise volební, návrhové a mandátové a pozvání hostů.  

Hlasování: Pro: 6, Zdržel se 0, proti: 0 

6. Různé 
Řešily se kompetence kontaktních osob pro kluby. Národní plemena zapojená v CPK by bylo 

vhodné dát do kompetence Ing. Karolíně Hoškové. Petr Sirotek se bude věnovat klubu 

Liptovský lysko. 

Ing. Karolína Hošková přednesla informace z CPK. Mluvila o svých zkušenostech z jednání 

ohledně genetických zdrojů. Genetické zdroje králíků mají v současné době nevýhodu v tom, 

že jsou navázány na českou slepici.  

USNESENÍ 9-2-2024: ÚOK bere na vědomí zprávu z jednání o genetických zdrojích. 

Stanislav Kulanda mluvil o účasti a zkušenostech ze slovenského školení posuzovatelů králíků. 

Ing. Miroslav Kroft požádal v den jednání o doporučení kandidatury do rozhodčí komise ČSCH 

USNESENÍ 10-2-2024: ÚOK bere žádost Ing. Miroslava Krofta na vědomí a doporučuje 

delegátům konference schválení jeho kandidatury do ÚRoK ĆSCH. Pověřuje Lenku Polákovou 

Kadeřábkovou aby sdělila tuto informaci Ing. Miroslavu Kroftovi. Doporučení bude zařazeno 

na program konference. 

Pro: 6, Zdržel se 0, proti: 0 

 

Termín další schůze ÚOK, která se bude konat on-line, bude naplánován operativně. 

7. Závěr 
Vzhledem k tomu, že byla vyčerpána všechna témata k jednání, předseda ÚOK v 17:20 hod. 

jednání ukončil. 

 

 

Dne 10. května 2024 zapsala Lenka Poláková Kadeřábková 

Dne 19. května 2024 ověřil MVDr. Vlastimil Šimek  

Dne 20. května 2024 ověřil Stanislav Kulanda 

 


